
Garciema ciema iedzīvotāju atbildes 

 

Lai noskaidrot Ādažu novada iedzīvotāju viedokli par situāciju savā ciemā un vēlamajām tā 

izmaiņām līdz 2027.gadam, tika organizēta iedzīvotāju aptauja. Aptauja tika veikta, organizējot 

to attālināti (https://ej.uz/Adazu_ciemi), laika posmā no 01.05.2024. līdz 31.10.2024. 

Informācija par aptauju bija pieejama pašvaldības tīmekļa vietnē, kur ciemu attīstības plānu 

izstrādes procesam izveidota atsevišķa sadaļa “Aktualitātes” / “Sabiedrības līdzdalība” / 

“Ciemu/apkaimju attīstības plāni” (https://www.adazunovads.lv/lv/ciemuapkaimju-attistibas-

plani). Aptaujas elektroniskā anketa iedzīvotājiem tika izplatīta, izmantojot pašvaldības 

Facebook kontu (https://www.facebook.com/adazilv/), kā arī vietējo apkaimju Facebook 

konus. No Garciema ciema aptaujā piedalījās 33 respondenti. 

Aptaujā tika pārstāvētas vecuma grupas no 25 gadiem, tomēr gandrīz puse (48%) respondentu 

bija vecumā no 35 līdz 49 gadiem. 

 

1.attēls Atbildes uz jautājumu “2. Jūsu vecuma” 

Lielākā daļa (73%) aptaujas dalībnieku jūtas piederīgi savai kopienai / ciemam. Cilvēks, kas 

atzīmēja “cita atbilde”, norādīja, ka: 

• jūtas piederīgi daļēji; 

• minimāli, tikai ar pazīstamiem; 

• drīzāk interesentu grupai. 

 

2.attēls Atbildes uz jautājumu “3. Vai jūtaties piederīgs savai kopienai / ciemam?” 

Atbildot uz jautājumu “Vai jūsu kopienai / ciemam ir vienota identitāte?”, apstiprinoši atbildēja 

28% respondentu, bet lielākā daļa (72%) no viņiem uzskata, ka Garciema kopienai / ciemam 

nav vienota identitāte.  

https://www.facebook.com/adazilv/


 

3.attēls Atbildes uz jautājumu “4. Vai Jūsu kopienai / ciemam ir vienota identitāte?” 

Kā savas kopienas / ciema vērtības tika norādīts: 

• Jūras tuvums, jūra. (5x) 

• Klusums, miers, svaigs gaiss. Mierīgas atpūtas un dzīvesvietas teritorija. (5x) 

• Vilciena stacija. 

• Piejūras meži. 

• Draudzīgi kaimiņi, labas kaimiņattiecības, atsaucība. (3x) 

• Rūpes par dabu, daba. (3x) 

• Kārtība. 

• Kopatbildība. 

• Ilzes veikals, kafejnīca. 

• Spēks. 

• Veselīgais dzīvesveids. 

• Ceru, ka nemainīsies pēc kārtējās apvienošanās! 

• Nedomāju, ka tādas ir noformulētas. 

• Vienmēr draudzīgi dalās ar ogām, āboliem utt. 

• Ātrāk izdarīt pašiem, nekā kaut ko sagaidīt no Ādažu domes. 

• Mēs mīlam savu dzīvi un ciemu. 

Lielākā daļa Garciema ciema respondentu savā ciemā dodas pastaigās (91%) un pavada tur 

brīvo laiku (85%), iepērkas (58%), nodarbojas ar sportu / aktīvo atpūtu (45%). Pie citām 

atbildēm tika norādīts, ka tiek vākti atkritumi pēc tūristiem, labprāt piedalītos arī citās 

aktivitātēs, bet Garciemā tādu nav. 

 

4.attēls Atbildes uz jautājumu “6. Kādas darbības Jūs / Jūsu ģimenes locekļi veicat savā 

ciemā?” 



Novērtējot dažādu pakalpojumu un jomu pieejamību Garciema ciemā, respondenti vislabāk 

novērtē atkritumu savākšanu (apmierināti vai drīzāk apmierināti ir 67%), sabiedrisko 

transportu (52%). Visvairāk neapmierināti vai drīzāk neapmierināti respondenti ir ar transporta 

infrastruktūras tīklu (52%), mikromobilitātes infrastruktūru (42%).  

 

5.attēls Atbildes uz jautājumu “7. Novērtējiet, kāda ir šādu pakalpojumu un jomu 

PIEEJAMĪBA Jūsu ciemā” 

Atbildot uz jautājumu “Novērtējiet, kāda ir KVALITĀTE šādās jomās Jūsu ciemā”, lielākā daļa 

Garciema ciema iedzīvotāji visaugstāk novērtēja gaisa kvalitāti (to, ka tā apmierina vai drīzāk 

apmierina, norādīja 94% respondentu), sabiedrisko kārtību (79%), vides kvalitāti (79%), 

atkritumu apsaimniekošanas pakalpojumus (64%), dzeramo ūdeni (61%), apbūves vidi (58%). 

Vairāk kā puse no respondentiem norādīja, ka viņus apmierina, vai drīzāk apmierina teritorijas 

labiekārtojums (71%), dzeramais ūdens (57%), transportam domāto ceļa infrastruktūru (57%). 

Vissliktākā kvalitāte ir veloceliņu infrastruktūrai (tā neapmierina vai drīzāk nepamierina 76% 

respondentu), gājējiem domātai celiņu infrastruktūrai (73%), transportam domātai ceļu 

infrastruktūrai (64%), sabiedriskā transporta maršrutiem un laikiem (61%), teritorijas 

labiekārtojumam (55%). 



 

6.attēls Atbildes uz jautājumu “8. Novērtējiet, kāda ir KVALITĀTE šādās jomās Jūsu 

ciemā” 

Garciema ciemā vai tā tuvumā būtu nepieciešams uzlabot esošo mikromobilitātes 

infrastruktūru (79%), esošo transporta infrastruktūru (67%), esošo tehnisko infrastruktūru 

(61%), teritorijas, kas paredzētas aktīvai atpūtai (52%). To, ka ciemā būtu jāveido kopienas 

centrs / pulcēšanās vieta, norādīja 39% respondentu.  

 

7.attēls Atbildes uz jautājumu “9. Kas būtu jāuzlabo Jūsu ciemā, lai uzlabotu jūsu 

kopienas dzīves kvalitāti (var norādīt vairākas atbildes)? Ciemā / tā tuvumā” 

Kā galvenās problēmas Garciema ciemā iedzīvotāji norāda: 

• Transporta jomā: 



o Gājēju infrastruktūras, trotuāra nepilnības. (2x) 

o Slikti ceļi (putekļi pastāvīgi ieplūst mājā). Braucot ar auto – ceļi, bedraini un 

ielāpi ilgi neturas. (3x) 

o Ļoti grūti tikt ar sabiedrisko autobusu līdz novada. 

o Transportlīdzekļu novietošana tam neatļautās vietās. 

o Satiksme pa Mežciema ielu, auto vadītāji neievēro noteikto ātrumu to krietni 

pārsniedzot. 

o Mežciema ielā nav gājēju infrastruktūras. 

o Nesakārtota un neatbilstoša infrastruktūra kājāmgājējiem. 

o Nevar droši paiet pa ielu un netikt nogalinātam ar braucošajiem automašīnām! 

o Slikti piebraucamie celi.  

o Nav apgaismojuma. 

o Atpūtnieki, kuri novieto auto neatļautās vietās. 

o Mazo ceļu kvalitāte ir zema. 

o Vasarās netiek uzraudzīta automašīnu parkošanās jebkurā vietā pie pludmales, 

uz Mežciema, Nogāzes un citām ielām, kaut iebraucot teritorijā ir ceļazīme 

Apstāties aizliegts.  

o Nesakoptas ielas  

• Vides, teritorijas labiekārtošanas jomā: 

o Soliņu trūkums pa ceļam uz staciju senioriem. 

o Kaimiņi, kas dedzina atkritumus. 

o Regulāri piesārņots mežs ar atkritumiem. 

o Diskreditē Garciema vidi briesmīgais grauzts pie bērnu laukumiņa. 

o Nekas netiek darīts lai nostiprinātu piejūras kāpas.  

o Nepietiekams daudzums atkritumu urnas, īpaši svarīgi suņu saimniekiem, lai 

nav jānes līdzi km suņa atstātais.  

o Kvalitatīvi, ar video novērošanu nodrošināts atkritumu šķirošanas punkts, lai 

uzlabotu/noturētu vides kvalitāti.  

o Apbūves plānojumu informēšana saglabājot zaļo zonu, ierobežojot izciršanu! 

o Bērnu laukums, bērnu sporta nodarbības 

o Sporta laukumu neesamība. (2x) 

o Pēc lietavām vienmēr manā pagalmā ir plūdi, ūdens pagrabā, celiņi zem 10 cm 

ūdens. Pat ziemā bija ūdens slānis 10 cm virs zemes. Vajadzīga lietusūdeņu 

atvadīšana, un centrālās kanalizācijas uzbūve. Tuvu grūntsūdens, zeme neiesūc 

ūdens daudzumu. 

o Nūdisti pludmalē (ar bērniem nav iespējams pastaigāties) viņi vienkārši 

izspieda pārējos cilvēkus. 

o Kanalizācija – slūžu noslogojuma un ūdens uzkrāšanās dēļ mēdz pārplūst 

privātīpašumi (Mazā ķiršu iela, ābolu iela u.c.). 

o Nav lielu modernu bērnu laukumu. 

o Vasaras periodā ir ļoti trokšņains, kas saistīts ar nepārtrauktu zāles pļaušanu vai 

citiem remontdarbiem. Iespējams, ir iespējams noteikt, ka novadā ir vismaz 

viena diena, kad šādi darbi var tikt aizliegti un iedzīvotāji var izbaudīt klusumu, 

vismaz vienu dienu nedēļā.  

o Nepievilcīga pludmale ar pusizjukušu terasi, nolietotas koka laipas apbērtas ar 

smiltīm pie pludmales. Viss, kas kādreiz ir izveidots, tagad ir nolietots un 

neglīts.  

o Nekontrolēta dažāda vecuma cilvēku uzvedība tā saucamajā bērnu laukumā 24 

stundas diennaktī, kas negatīvi ietekmē blakus esošo māju iedzīvotājus, jo 

laukums atrodas pārāk tuvu mājām, tas ir ierīkots nesaskaņojot ar apkārtnes 

iedzīvotājiem, kaut arī vairākkārt tieši šie iedzīvotāji ir iesnieguši pašvaldībai 

lūgumus par laukuma iekārtu pārvietošanu uz piemērotāku vietu, kas būtu 



Karlsona parks (Aizvēju ielas galā pie meža un pie koka takas uz jūru, kā arī pie 

auto stāvvietas) ko jau senāk plānoja kā rotaļu laukumu bērniem un laukumu, 

kurā varētu nodarboties ar dažādiem sporta veidiem ziemā un vasarā. 

• Komunālo u.c. pakalpojumu jomā: 

o Centralizētās kanalizācijas trūkums. (2x) 

o Bērnudārzs. 

• Sabiedriskā transporta jomā: 

o Nav iespējas bez pārsēšanās ar sabiedrisko transportu tikt līdz Ādažiem centram 

(apkārt dzīvojoši seniori, piemērām, nav spējīgi 1-2 km iet līdz pieturai, braukt 

ar pārsiešanām ar retiem reisiem līdz Ādažu pilsētai). (4x) 

o Sabiedriskais transports uz novada centru, ja jau esam Ādažu novads. 

o Nav sabiedriskais transports, kas brauc ne reiz stundā. 

o Nogādāt bērnu laicīgi uz skolu, attiecīgajā sezonā. Viens autobuss no rīta, kurš 

visu laiku kavē, attiecīgi tiek kavēta stundas, jo mācāmies Ādažos. Atpakaļ var 

tikt tikai vakarā, vai nu tikai līdz Carnikavai. 

o Sabiedriskā transporta savienojums ar Ādažiem ir švaks.  

• Kopienas stiprināšanas jomā: 

o Pārāk krieviska vide. 

o Gribētos kopienas centru/pulcēšanās vietu iedzīvotājiem. 

• Sabiedriskā kārtība: 

o Kārtības uzraudzības trūkums (uz ielām un pie jūras)! 

o Jāveic papildu reidi par mājdzīvnieku esamību pludmalē bez pavadām. 

• Citi jautājumi: 

o Nav pietiekama informācija par aktivitātēm ciemā.  

o Īss veikalu darba laiks. 

o Nav liela veikala ar labu un dažādu preču izvēle. 

o Slikta veselības pakalpojumu pieejamība (piemēram, doktorārs vai medicīnas 

palīdzības punkts). Nepieciešama poliklīnika. (2x) 

o Ādažu domes citas prioritātes. 

 

Runājot par sava ciema un kopienas nākotni, Garciema ciema iedzīvotāji norāda, ka ciemā 

jābūt: 

• Piejūras ciems, piejūras ciema identitāte. (2x) 

• Latviskāku. Jāveido latviskāka vide kopumā. (2x) 

• Plaukstošs un tīrs ciems, uzkopts. (2x) 

• Vieta ģimenēm un bērniem. 

• Piejūras parka saglabāšana un aizsardzība. Kāpu zonas labiekārtošana. 

• Vēlos, lai tiktu saglabāta unikālā piejūras teritorija un ciems tikai un vienīgi kā atpūtas 

zona. 

• Attīstītu infrastruktūru. 

• Ar apgaismotām un pietiekami labi uzturētām ielām. Salabotas ielas un ceļi, veloceliņi 

uz Carnikavu+Ādažiem, Kalngali+Vecāķiem. (2x) 

• Biežāk kursē autobusi uz Rīgu (atšķirīgos laikos nekā vilciens) un Ādažiem. 

• Izvietoti pakomāti, izveidotas kafejnīcas.  

• Nojaukts grauzts Mežciema ielā, sakopta tā vieta vai izcelta jauna ēka kafejnīca vai cita 

pulcēšanās vieta.  

• Atjaunot Mežciema ielā dzīvojamās zonas statusu, lai gājēji īpaši ar bērniem justos 

droši uz ceļa vai arī izbūvēt gājējiem trotuāru.  

• Būtu izcili, ja izveidotu veterināro klīniku uz kurieni brauktu no visas apkaimes.  



• Ierīkot piknika vietas.  

• Uzstādīt novērošanas kameras, jo ļoti bieži uz stacijas perona naktīs notiek dzeršanas 

un trokšņošana.  

• Kā sakārtotu eiropisku ciemu! 

• Kvalitatīvi, ar video novērošanu nodrošināts atkritumu šķirošanas punkts, lai 

uzlabotu/noturētu vides kvalitāti. 

• Sabiedriskais transports uz novada centru, ja jau esam Ādažu novads.  

• Apbūves plānojumu informēšana saglabājot zaļo zonu, ierobežojot izciršanu! 

• Pāris reizes gadā izmantojot Garciema kafejnīcas iespējas organizēt ciema tikšanos. 

• Saliedētāks ciems ar aktīvāku sabiedrisko dzīvi un kopienas sajūtu. 

• Attīstīto un mūsdienīgo. 

• Gājēju un velo infrastruktūra. (2x) 

• Kvalitatīvie sakari (internets). 

• Sporta laukumi. (2x) 

• Doktorāts. (2x) 

• Kafe pludmalē Garciema. 

• Sporta iedarbības pieaugušiem un bērniem, aptieka. 

• Mikromobilitātes infrastruktūru. 

• Pašvaldības teritoriju vai telpu iedzīvotāju koplietošanai. 

• Bezmaksas transporta nodrošinājumu deklarētiem iedzīvotājiem. 

• Stabilu un … 

• Ar labu infrastruktūru, ar aktīvas atpūtas iespējām. 

• Ar dienas centru, ka “Kadiķis” Kalngalē. 

• Lai tas ir ērts dzīvošanai, atvieglot arī ēku nodošanu ekspluatācijā procedūru. 

• Mūsdienīgs prestižs ciemats ar labiem ceļiem, koplietošanas zonām, kafejnīcām un 

veikaliem. 

• Bērnudārzs un rotaļu laukumi (vai kaut kas līdzīgs). 

• Ar centralizēto ūdeni un kanalizāciju. (2x) Ja ieurbšu dziļurbumu, aktuāla būs tikai c. 

kanalizācija.  

• Ar aktīvu Garciemiešu biedrību, kas lemj un dara, un kam ir kāda telpa, kur pulcēties – 

izcili būtu sen pamestā būve pie PeKafé. 

• Sakoptas ielas segumi, un vairāk atkritumu urnas (mazās, kuras ir domātas papīriņiem 

un izsmēķiem). 

• Līdzvērtīgi ka novada centru, nevis derevņu, kur, kamēr vairākas sūdzības neuzrakstīsi, 

nekas nenotiek. 

• Miers bez aktīvas civilizācijas vai uzlabojumi sociāla dzīve. 

• Kluss, mierīgs piejūras ciems ar saglabātu dabisko vidi. (2x) 

• Aktīvāku iedzīvotāju iesaisti ciema labiekārtošanā.  

• Regulārāku komunikāciju ar pašvaldības pārstāvjiem par ciema attīstības un 

labiekārtošanas iespējām. 

• Vēlos redzēt pārdomātu un izbūvētu infrastruktūru – trotuāru gājējiem uz galvenās ielas 

no dzelzceļa stacijas līdz jūrai, regulāri sakoptu pludmali, atjaunotu terasi un koka 

laipas pie jūras, vasarās pašvaldības policijas darbinieku regulāru teritorijas 

apsekošanu, jo iebraucēji parko savus auto uz visām ielām, atstāj savus atkritumus 

nepiemērotās vietās un ir agresīvi pret vietējiem iedzīvotājiem. 

 

Ieteikumi kopienas savstarpējai sadarbībai  un vides kvalitātes uzlabošanai Garciema 

ciemā: 



• Piejūras atpūtas infrastruktūra. 

• Visiem būtu jārūpējas par savu apkārtni. Būtu jāaizliedz sausās tualetes bedres, jāievieš 

centralizētā kanalizācija. 

• Jāsalabo visu ielu segums, ir jau apnicis rakstīt un prasīt lai salabo ielu segumu!!! 

• Infrastruktūra, kas neiejaucas dabā, saglabājot dabas vērības, orientēta uz vietējo 

iedzīvotāju, nevis tūristu vajadzībām. 

• Kāpas nostiprinošas infrastruktūras izveide – barjeras, kāpas saglabājoši augi, celiņi, 

takas un citi. 

• Laikus ziņot par pulcēšanās datumu (3 dienas iepriekš ir stipri par vēlu), sadzirdēt 

iedzīvotājus un veidot atgriezenisko saiti. Rīkoties ne tikai uzklausīt. 

• Vismaz pāris reizes gadā izmantojot Garciema kafejnīcas iespējas organizēt ciema 

tikšanos.  

• Iepriekš minētais par atkritumu kvalitatīvu savākšanas punktu. 

• Pasākumi, kas būtu domāti arī Garciema iedzīvotājiem, nevis vienīgi Ādažiem un 

Carnikavai. 

• Kanalizācija un lietus ūdens atvadīšana.  

• Noīrēt pie kafejnīcas graustošo ēku un pārbūvēt to par centru iedzīvotājiem. 

• Iesākumā labāka informācijas aprite starp Ādažu novada domi un Garciema aktīvistu 

biedrību un iedzīvotājiem. 

• Nezinu, Garciema FB grupa strādā labi, bet novada komunikācija ar iedzīvotājiem 

mēdz būt švaka. 

• Ierīkot skaņas barjeru posmā no Garciema sākuma līdz beigām gar šoseju. 

• Vairāk ieguldīt infrastruktūrā un mikromobilitātē. 

• Salikt vairāk guļošos policistus uz Mežciema ielas 

• Visā Garciemā (izņemot šoseju) ierobežot ātrumu līdz 20km/h 

• Sakārtot iekšējos ceļus. Lāču iela pēc lietus vienmēr ir peļķēs un tā nav vienīgā iela, 

kur bedru dēļ ir šādas problēmas 

• Uztaisīt veloceļu Kalngale -> Garciems -> Garupe -> Carnikava 

• + daudz citas idejas, kurām, protams diez vai Ādažu dome atradīs naudu tuvāko 10-20 

gadu laikā. 

• Mums tā arī labi. Ar kaimiņiem mēs draudzējamies. 

• Lielāku policijas aktivitāti liekot sodus par neatļautu auto novietošanu. 

• Nodrošināt apgaismojumu ielas tumšajā laikā. 

• Maksimāli izskaust krievu kultūras daudzumu ciemā. 

• Regulārākas komunikācijas nodrošināšana ar ciema iedzīvotājiem. Piemēram, 

nodrošināt atgriezenisko saiti par šīs anketēšanās rezultātiem.  

• Rast iespēju ciemā izveidot vietu, kur var pulcēties/tikties ciema iedzīvotāji. 

 

Papildus citām atbildēm, Garciema iedzīvotāji norādīja, ka: 

• Sakārtojiet jautājumus ar centralizēto kanalizāciju, salabojiet ielu segumu, visās ielās 

nepieciešams apgaismojums, pēc tam var domāt jau par pārējo!!! 

• Kopienas iesaiste teritorijas attīstības pasākumos, labiekārtošanas darbu veikšana tikai 

saskaņojot ar kopienu! 

• Jāsāk beidzot darīt, nevis tikai runāt. 

• Novada web lapā izvietot grupētu ciema informāciju un izsūtīt elektroniski aktualitātes.  

• Uzturēt ciema sludinājuma dēli (bezmaksas). 



• Būtu labi izveidot pašvaldības sakaru kanālu ar iedzīvotājiem caur sociālo platformu/e-

pastiem/čatu urgentai situācijai vai komunikācijai, lai nebūtu tā, ka bija 14.08. , kad par 

tikšanu par Garciema attīstības plānu nebija pietiekošas informācijas. 

• Ciema iedzīvotāji facebookā lapā ļoti aktīvi un atsaucīgi, bet aizņemti cilvēki. Tādas 

elektroniskās aptaujas vajag taisīt pēc iespējas biežāk. Tad cilvēki būs informēti, 

iesaistīti un ātrāk tiks risinātās problēmas un atpakaļsaite. 

• Lūdzu sekmēt centrālās kanalizācijas izveidi arī Garciems otrā puse – mākoņu iela, 

lapsiņu iela kā arī iesaistīties sabiedriskā autobusa reisu palielināšanas jautājumā. 

• Lūdzu sakārtojiet ceļus un kanalizāciju, ūdeņus un tad taisiet koka taciņas un spēļu 

laukumus pludmalē. Tika uzbūvēts tiltiņš pie centrālās ieejas (Mežciema iela) – ziemā 

Eimura kanāls to aiznesa. Tika uzbūvēta koka taciņa pie centrālās ieejas – palikuši no 

ntajiem metriem vien daži posmi, jo Eimura kanāls aiznesa un sākusies erozija. Un 

tagad – centrā uzlika volejbolam stabus, un divu dienā tie pēc ielikšanas saliecās un 

Ādažu novads (Lauris Bernāns) atbildēja “Ādažu novada pašvaldības aģentūra 

“Carnikavas komunālserviss” (turpmāk - Aģentūra) jau vairāk kā 20 gadus veic 

pašvaldības īpašumu apsaimniekošanu, tajā skaitā arī jūras piekrasti un liedagu. Tāpēc 

mums ir ļoti labi zināmi gan grunts, gan liedaga un jūras radītie apstākļi. Aģentūra jau 

uzstādīšanas brīdi apzinājās, ka stabi varētu deformēties grunts noturības neesamības 

rezultātā, tāpēc jau sākotnēji plānoja veikt pastiprināšanu, kas jau ir veikta.” kā - ja 20 

gadus zina, kas notiek ar kanāla kustību un gruntsūdeņiem, bet ieliek stabus, kas 

saliecas 2 dienu laikā, maz var runāt par kvalitāti??? Nolaidība. :( Sakārtojiet esošo vidi 

iedzīvotājiem, un tad domājiet par atrakcijām iebraucējiem, pludmalniekiem. Cilvēki 

pludmalē labi mēdz iztikt bez tīkliem un stabiem, jo dodas tur peldēt un sauļoties arī. 

Un tas, ka ir stabi, kas netiek izkustināti pie koka takas gar kanālu, lūk tas neesot 

populāri?! : “ Atbilstoši būvniecību regulējošajiem normatīvajiem aktiem šāda veida 

darbībām nav jāveic publiskā apspriešana. Aģentūra kopā ar Ādažu sporta nodaļu 

izvērtēs iespēju izvietot volejboja tīklus uz esošajiem balstiem kāpu zonā, kas iepriekš 

jau ir darīts, taču ņemot vērā apstākļus, ka tīkli atrodas nomaļus sporta nodaļa ierosināja 

veikt volejbola tīkla uzstādīšanu liedagā, kur parasti ir vairāk apmeklētāju un aktīvi 

atpūsties gribētāju.” Un šī atbilde no tās pašas personas skan pēc atrunas, ka kaut kur 

bija nauda jāliek, nevis jāveic komunikācija ar ciema iedzīvotājiem un jāuzlabo esošā 

infrastruktūra. Nevis sporta nodaļa kaut ko uz savas galvas, bet publiskas apspriedes un 

iesaisti no iedzīvotājiem!!! 

• Biežāk brauciet ciemos (iepriekš par to informējot) un klausāties / runājiet ar 

iedzīvotājiem, kuri visi ienes naudu novada budžetā. 

• Nosakiet katrā ciema 2-3 kontaktpersonas, pie kurām ar savām idejām un problēmām 

varētu griezties iedzīvotāji, lai notiktu tālākā un atgriezeniskā komunikācija (ja vajag – 

varu palīdzēt ar šo jautājumu – rakstiet -> vienosimies). 

• Mums nav vajadzīgas lielas reformas vai uzlabojumi. Galvenais lai būtu gaisma naktī 

un ceļi labā stāvoklī. 

• Attīstība notiks, ja iedzīvotāji apzināsies dabiskas vides vērtību. 


